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Nyári karbantartás és helyreállítás a Nyírtávhõnél
Három területen végez munkálatokat a fûtési idényen

kívül a Nyírtávhõ. A szakemberek a távvezetékek és a
városban található háromszáz darab távfûtési akna kar-
bantartását, felújítását, valamint a Hõközpont rekonst-
rukcióját végzik. A munkálatok a tervezett ütemben ha-
ladnak, várhatóan augusztus 31-éig végeznek a helyszí-
neken.

– Május 15-tõl szeptember 15-ig igyekszünk ezeket a
munkálatokat elvégezni. A távfûtési vezeték karbantar-
tása, amit mi gerincvezeték-karbantartásnak hívunk, 46
kilométert érint. Ezzel már nagyjából végeztük a júniusi
hónapban. Természetesen most is elõfordulnak meghibá-
sodások, de ami fontos feladat még, az a Hõközpont, il-
letve az aknakarbantartás, amire a városban több helyen
kell figyelmet fordítanunk, és ezt majd a városlakók is
fogják érzékelni – tájékoztatott Joó László, a Nyírtávhõ
ügyvezetõ igazgatója.

A használati meleg víz folyamatos
Az elmúlt idõszakban például a Széna téren végeztek

munkálatokat a szakemberek, itt 60 négyzetméteren fel-
bontották a zöldfelületet, a Krúdy Gyula utcán pedig egy
távfûtési akna felújítása zajlik. Ezt követõen a Rákóczi
utcán folytatják a munkát, szintén aknafelújítással. – A
fûtési idény szintén szeptember 15-én indul, innentõl kezd-
ve már nem végzünk olyan volumenû munkát, karban-
tartást, ami kockáztatja, hogy ne tudjunk fûteni. Ettõl az
idõponttól kezdve ugyanis a városlakók, az intézménye-
ink, a fogyasztóink bekérhetik a fûtést. Tavaly például
októberben kezdett nagyobb volumenben indulni a fûtés.
Az idén arra számítunk, nem lesz hirtelen lehûlés, úgy
tûnik, augusztus végén igencsak kánikula lesz, de termé-
szetesen állunk a fûtési idény elé. A szolgáltatásunk most
is mûködik, hiszen a fûtésen kívül használati meleg vi-
zet is elõállítunk, ez egy 365 napos szolgáltatás – hang-
súlyozta Joó László. Még a fûtési idény kezdete elõtt

befejezõdnek a Nyírtávhõ által koordinált karbantartási
és felújítási munkálatok. A Széna téren és a Krúdy Gyula
utcán is a tervezett ütemben haladnak a szakemberek,
várhatóan augusztus 31-éig elkészülnek.

Rajtunk a világ szeme

Ismét jelentõs nemzetközi sportverseny helyszíne volt Nyíregyháza! A belvárosban tekertek egyéni idõfutam kereté-
ben a 2023-as magyarországi ifjúsági kerékpáros világkupa résztvevõi. A fõtér és környéke élettel teli lesz a követ-
kezõ hetekben is, hiszen – többek között – az országos hírû VIDOR Fesztivál, a már hagyományos futófesztivál, az
egyedi huszártalálkozó és szeptemberben is számos rendezvény várja a nyíregyháziakat.

Vasárnap futófesztivál!
A Mozaik Med SE és Nyíregyháza MJV immár har-

madszor rendezi meg a Nyíregyházi Futófesztivált,
Nyíregyháza zöld futóversenyét a város legszebb ré-
szein, idén a VIDOR programsorozat részeként, au-
gusztus 27-én.

A programok 8:00-kor kezdõdnek a Kossuth téren fel-
állított színpadon közös bemelegítéssel, majd ünnepé-
lyes megnyitóval. Ezután 8:30-kor elrajtolnak a
félmaratonisták, 8:40-kor a 10 km-t választók, majd 8:50-
kor az 5 km-es futók. 10 órától Kovácsovics Fruzsina kon-
certje veszi kezdetét. A Gyermekfutam 11:20-kor, a Jó-
tékonysági Táv 11:40-kor veszi kezdetét. A jótékonysági
futam teljes bevételét a Leukémiás Gyermekekért Ala-
pítvány javára ajánlják fel a szervezõk, így biztatnak
minden futót, hogy a versenytáv után egy rövid kocogás-
sal járuljanak hozzá a jó ügyhöz. Az útvonal a Kossuth
térrõl indul, egészen a Bujtosi-tóig, ahol az 5 és 10 km-es
futók visszafordulnak, a 21 km-es táv futói viszont to-
vábbmennek a Sóstói útig, majd egészen ki Sóstóra, és a
Kossuth utcán térnek vissza a Kossuth tér irányába.

Az útvonallezárások 8:00-tól kezdõdnek az érintett
útszakaszokon, és amint elhaladt az utolsó futó – amit
kísérõbringás fog jelezni –, a rendõrség, polgárõrség és
a verseny önkéntesei azonnal felszabadítják a forga-
lomnak. Ahol útlezárás lesz, ott a buszokat a rendõr-
ség fél pályán, szakaszosan át fogja engedni. (A lezá-
rások részletes térképe – csakúgy, mint a kerékpárver-
seny esetében korábban – a nyiregyhaza.hu városi
webportálon láthatók folyamatosan.) A szervezõk ez-
úton is köszönik a városlakók türelmét. Újdonság, hogy
minden futó, aki valamely távon rajthoz állt, részt vesz
a tombolasorsoláson, hiszen a rajtszám egyben tombo-
la is. Idén sem marad el a „legötletesebb jelmezes
futó” díjazása, aki ebben az évben is egy éves bérletet
kap a legkreatívabb jelmezért.

A nevezõk számát tekintve már most túllépték a ta-
valyi év elõnevezetti létszámát, szerda éjfélig még le-
het online nevezni. Ezután a helyszínen, a Kossuth téri
versenyirodán lesz lehetõség nevezésre szombaton 11–
20 óráig, vasárnap pedig reggel 6-tól az adott táv rajtjá-
ig. Emellett egész nap színes programokkal várnak min-
denkit, a gyermekeket ugrálóvár, gyereksarok, Extreme
Trail akadálypálya, a nagyobbakat egész nap egészség-
ügyi szûrõprogramok (vércukorszint, testtömeg-összeté-
tel stb.), valamint a verseny támogatóinak standjai.
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A huszár huszár maradt...

Képzõmûvészeti ösztöndíjasok tárlata

Több mint 500 éves fennállása után a II. világháború
végén a magyar huszár végleg letette a fegyvert. Letet-
te, de nem a gyõztes ellenség, hanem a technika elõtt. A
repülõk, rakéták, harckocsik korában a lovasság idejét-
múlt fegyvernemmé vált, annak ellenére, hogy 1941 nya-
rán az ukrajnai Mihajlovkánál még egy szablyával vég-
rehajtott gyõztes rohamban megcsillantotta az elõdöktõl
örökölt huszárvirtust. A huszárszellem élt, a bátorság, a
gyors helyzetfelismerés is megvolt, a biztos lovastudás
sem hiányzott, de a modern haditechnika ebben a hábo-
rúban már erõsebbnek bizonyult.

„Tiszteleten, megbecsülésen alapuló
fegyelem”

Splényi Géza egykor volt nyíregyházi huszárõrnagy
vetette papírra az alábbiakat a magyar huszárról: „A
hagyományos magyar huszárszellem alapja az elöljá-
rókba vetett feltétlen bizalom, azoknak tisztelete és meg-
becsülése. Hozzájuk való ragaszkodás. Ez vonatkozik
minden huszárra, mind a tisztre, mind a legénységre. A
huszártiszt sohasem volt csak parancsnok, hanem szá-
zadának, szakaszának apja, papja, tanítója. Apja, aki
minden körülmények között gondoskodik. Papja, akihez
minden alárendeltje, minden bajával fordulhat. Tanító-
ja, aki megtanította a legfontosabbra, a hagyományos
huszárszellemre, bajtársiasságra, jóban, rosszban az
önfeláldozásig. Ez forrasztott össze tisztet, altisztet és
huszárt egy családdá, ennek folyománya az a viszony,
melyet más fegyvernembeliek úgy megcsodáltak. Eb-
bõl származik a tiszteleten, megbecsülésen alapuló fe-
gyelem, melyen nem változtat sem a súlyos harchely-
zet, sem a hadifogság, sem a civilruha. A magyar hu-
szár megszûnt lenni, de a huszárszellem él és élni fog,
amíg a legutolsó öreg huszárra rá nem húzzák a koporsó
fedelét.”

A XVIII. Nyíregyházi Huszártalálkozó következik

Nyíregyháza képzõmûvészeti ösztöndíjasai másfél hete
mutatták be alkotásaikat a Pál Gyula Teremben. A város
célja, hogy segítse a helyi tehetséges mûvészek munká-
ját, fejlõdését, kedvezõ feltételeket teremtsen a színvo-
nalas mûvek létrehozásához.

A támogatások odaítélésérõl szakértõi javaslatok alap-
ján a polgármester közremûködésével a Köznevelési,
Kulturális és Ifjúsági Bizottság döntött. – Amikor megjöt-
tem és megnéztem ezeket az alkotásokat és nagyon sok
ismerõssel találkoztam, azt mondtuk, hogy ez már a tör-
ténelem – így fogalmazott nyitóbeszédében Halkóné dr.
Rudolf Éva.

Lehetõség a mûvészeknek
Az önkormányzati képviselõ az eseményen azt mond-

ta, a pályamunkákban egyszerre van jelen a múlt és a
vitalitás. Ezért fontos lehetõséget adni a mûvészeknek,
hogy továbbfejlesszék az alkotókedvüket. Nyíregyháza
Megyei Jogú Város 2002-ben alapította a képzõmûvésze-
ti ösztöndíjat. 2005-ig csak egy, majd kettõ, illetve há-
rom mûvész részesülhetett az ösztöndíjban.

Nem szokványos
A város célja, hogy a helyi alkotókat segítse a fejlõdé-

sükben, olyan teret és körülményeket teremtsen, mely a
kreativitásukat növeli. A kiállítás résztvevõi szerint az
alkotások nem szokványos képet tárnak elénk. – Abban
is más, hogy az installáció egy kicsit formabontó. Abban

más, hogy a megformáltság nem megszokott, akár a mun-
ka anyagát, akár színvilágát, üzenetét értjük ezen – mond-
ta értékelésében Németh Katalin grafikusmûvész.

Petõfi drámaibb oldala
Fekete Nóra textilmûvész egy Petõfi-sorozattal pályá-

zott, az ihletet a költõ és író születésének 200. évforduló-
ja adta. – Ismerjük Petõfi forradalmi oldalát, népies én-
jét. Én szerettem volna a munkáimban kihangsúlyozni a
drámaibb oldalát – mondta Fekete Nóra.

Portréfotók – kontaktok
Portréfotókat készített Csutkai Csaba. Az Antal István

újságíró barátjával a ’90-es években közösen készített

munkáikat gondolta tovább. – A kiállításom
címe az, hogy „kontaktok”. Ez egyértelmûsí-
tette azt, hogy elsõ körben a ’94-es, ’96-os idõ-
szakban, vagy még elõtte készültek a mun-
kák. A mostani képek István hiányában azok-
ról készültek, akik az ismeretségi körünkbõl
származtak, többek között Bán Feri, Kulcsár
Attiláék, Pregitzer Fruzsina, Somos Petiék, s
még sorolhatnám a neveket – számolt be a
mûvek keletkezésérõl a fotómûvész.

Az egyensúlyt keresi

Székhelyi Edith festõmûvész pályázatában
a fogható anyag szublimációjáról, megfoghatatlanná
válásáról alkotott. Az elcsendesülést, a befelé fordu-
lást kívánta kifejezni régi és új jelképekkel. – Állan-
dóan az egyensúlyt keresem. Mérlegelek és mindig, és
ha még nem is akarom, akkor is a megformálás végén
van egy stabilitás, egyfajta harmónia, rend. Bizonyos
kereteket, szabályokat nagyon tiszteletben tartok. Az,
hogy egy háromszögben végzõdõ forma a felszínén néz
az ég felé, vagy éppen a sötét kerül felülre és a vilá-
gos alulra, ezeket mindig a képalakítás közben dön-
töm el, vagy érzek rá. Mindez a kettõség jelen van,
hiszen nem feltétlenül a földi lét az, ami az életünk-
kel összefügghet. Néha úgy érezzük, hogy itt van az a
szublimált égi világ – mesélt az alkotásokról Székhe-
lyi Edith.

Hungarikummá vált
Ne legyen igaza Géza bátyánknak, mert szeretnénk, ha

a huszárszellem örökké élne. Ékes bizonyítéka ennek, hogy
18. alkalommal találkoznak Nyíregyházán azok, akik az
immár hungarikummá vált magyar huszár múltja, annak
hõsei, hõstettei iránt érdeklõdnek, akiknek szívügye, hogy
a magyar huszár neve, emléke fennmaradjon.

Díszmenet és programok
Augusztus 26-án ismét mintegy félszáz hagyományõr-

zõ huszár érkezik az ország minden tájáról Nyíregyhá-
zára, hogy részt vegyen a XVIII. Nyíregyházi Huszárta-
lálkozón. A délelõtti ünnepélyes megnyitót követõ gya-

logos és lovas díszmenet után – mely csodálatos látványt
nyújt az érdeklõdõknek – délután 2 órától a Sóstói Múze-
umfaluban mutatják meg az odalátogató közönségnek
mesterségbeli tudásuk csínját-bínját.

Bemutatók és huszárszellem
A huszárok mellett a Magyar Honvédség katonái, tûz-

oltóink, rendõreink is bemutatókkal készülnek, hogy
maradandó élményt nyújtsanak a találkozón résztvevõk
számára. Reméljük, hogy a közös munka, a hagyomány-
ápolás meghozza gyümölcsét, a huszárszellem, a ma-
gyar huszár híre-neve fennmarad és tovább él.

(Szerzõ: Bene János címzetes
múzeumigazgató, fõszervezõ)
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Újabb csomópontfejlesztés, ezúttal a nagykörúton
Jelzõlámpás forgalomszabályozás a Belsõ körút – László utca keresztezõdésben

Iskolakezdésre befejezõdött a Belsõ körút – László utca
csomópontban a jelzõlámpás forgalomszabályozás kiala-
kítása. Ezzel megvalósult a Belsõ körútra a nagykörútról
jobbra be- és jobbra kikanyarodás lehetõsége többlet for-
galmi sávok kialakításával. A program része volt a gya-
logosok biztonságos átvezetése, a meglévõ gyalog-ke-
rékpárúthoz történõ akadálymentes kapcsolat biztosítá-
sa, a járdák és kerékpáros létesítmények akadálymente-
sítése, és átvezetése.

– Örömmel mondhatjuk, hogy ezekben a nehéz idõk-
ben, amikor általában nem ez a jellemzõ, Nyíregyházán
most is milliárdos nagyságrendben közúti infrastruktúra-
fejlesztések történtek – fogalmazott dr. Kovács Ferenc
az újabb nyíregyházi csomópontfejlesztés ünnepélyes
projektátadó rendezvényén.

közlekedés biztonsága miatt. S a közlekedés folyama-
tossága miatt, merthogy megnõtt – hál’ Istennek, ez volt
a célunk – a Bujtosi Városliget felújítása után az ide láto-
gatók száma, akik gyalog, biciklivel, autóval érkeznek.
Ezért még fontosabb, hogy ez a csomópont biztonságos
legyen – mondta a polgármester.

Egyszerûbb a kanyarodás is
Ami a konkrét fejlesztést illeti, jelzõlámpás forgalom-

szabályozást alakítottak ki úgy, hogy megvalósult a Bel-
sõ körútra a nagykörútról jobbra be- és jobbra kikanyaro-
dás lehetõsége is, többlet forgalmi sávok kialakításával.
További cél volt a gyalogosok biztonságos átvezetése,
így a meglévõ gyalog-kerékpárúthoz akadálymentes kap-
csolatot biztosítottak, akadálymentesítették a járdákat és
kerékpáros létesítményeket, s ezek csomópontokon tör-
ténõ átvezetése is megvalósult a projekt keretében.

Könnyebb eljutás városrészek között
A térség önkormányzati képviselõje úgy fogalmazott:

bonyolult és balesetveszélyes volt ez a keresztezõdés ed-
dig. – Még egy dolgot azért kiemelnék, amit az itt lakóktól
is tudok, az az, hogy Örökösföld bizonyos részeire sokkal
könnyebb lesz majd eljutni, nem kell egy-másfél kilométe-

reket kerülni, és a balra való lekanyarodás, egyáltalán a
lekanyarodások sokkal biztonságosabbak lesznek – nyilat-
kozta dr. Ulrich Attila, Nyíregyháza alpolgármestere.

Iskolakezdésre elkészültek
A „Csomópont és kerékpárútfejlesztés Nyíregyháza

területén II. ütem” elnevezésû projekt záróeseményén a
polgármester kiemelte, 2023. április közepén kezdõdött
a keresztezõdés átalakítása, ami az ígéretek szerint isko-
lakezdés elõtt be is fejezõdött. Ugyanez történt a napok-
ban átadott Szélsõbokori út esetében, ahol komplexen
újult meg a jó másfél kilométeres szakasz 920 millió fo-
rintból, s ugyanez várható még két helyszínen.

Több fejlesztés, párhuzamosan
– Ami pedig szintén befejezésközeli állapotban van, a

Tiszavasvári út – Derkovits utca csomópont, valamint a
Tiszavasvári úti laktanyák északi részén, az úgynevezett
barnamezõs beruházás, mindez másfél milliárd – tette
hozzá. Így összességében csak most jóval több mint 3 mil-
liárd forint értékû közúti infrastruktúra-fejlesztés fejezõdött
be vagy zajlik párhuzamosan Nyíregyházán, nem beszél-
ve a nagykörút utolsó szakaszának négysávossá tételérõl.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

Összefüggnek a fejlesztések
A polgármester hozzátette, ezt a beruházást is érde-

mes összefüggéseiben vizsgálni, hiszen ugyanez a pro-
jekt tartalmazta a két, Örökösföldön korábban megépült
körforgalmat a Család utca – Belsõ körút, valamint a Csa-
lád utca – Szalag utcai keresztezõdésben, illetve továb-
bi kerékpáros fejlesztések történtek Sóstón, de az aktuá-
lis helyszínen maradva, más forrásból sikerült felújítani a
Belsõ körutat, egészen a Hunyadi utcáig.

A biztonságos és
folyamatos közlekedésért

A mostani beruházásnak is több indoka van. – Egyrészt
nagyon komoly, sajnos halálos baleset is történt, tehát a
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Képviselõi sorozat   7. választókerület: Jászai Menyhért
Negyedik képviselõi ciklusát tölti a közgyûlésben Já-

szai Menyhért (FIDESZ-KDNP), ebbõl harmadikat humán
területekért felelõs alpolgármesterként. Három fiú gyer-
meke és két lány unokája van. A választókerületében
született és él, melynek ismeri minden részét, s generá-
ciók óta kötõdik Nyírszõlõshöz, az ottani emberekhez.

Választókerülete magában foglalja a Nyír-
szõlõs, Stadion utca, Felsõpázsit, Felsõ-
badúr, Sóstó nyugat, Mátyásbokor, Cser-
nyikbokor városrészeket. Jászai Menyhért
úgy látja, választókerülete – mely egy-
ben a lakhelye is – a legjobb adottsá-
gokkal rendelkezik a Királytelki-erdõ és
a Sóstói-erdõ ölelésében. Szerinte egyre
inkább ez a jövõ egészséges, élhetõ, zöld
lakótérsége, hiszen szellõs, fás-ligetes,
hangulatos városrész, melynek a törté-
nelme is figyelemre méltó.

Nyírszõlõs jubileumai
– Talán a városlakók közül kevesen tudják, de itt mi

fontosnak tartjuk, hogy kettõs jubileum évében vagyunk.
Egyrészt 2022. szeptember elsején ünnepeltük Nyírszõllõs

(akkor még két „ll”-lel írták) nagyközség alapításának
100. évfordulóját. Elõtte Kótajhoz tartozott ez a szõlõirõl
híres terület, s maga az önállóvá válás is megmutatja
elõdeink cselekvõkészségét, erejét. Idén pedig április 15-
én a Nyíregyházával történõ egyesítés 50. évfordulója
volt. Mindezekre emlékeztünk méltó keretek között a
színvonalas júniusi Fakanál Fesztiválon, a Kollégium ut-
cai sportpályán, ahol az itt élõké, a családoké, a gyere-
keké volt a fõszerep a sátrakban, a pályákon, a játékok-
nál és színpadon egyaránt. A legfontosabbak ugyanis szá-
momra õk, ezért is dolgozom sok-sok lelkes segítõvel
együtt Nyírszõlõs helytörténetén, amely saját Facebook-
oldallal is rendelkezik, ahol régi fotókat, élményeket osz-
tunk meg. A helyi értékeink összegyûjtésével, bemutatá-
sával is erõsítjük a kötõdést, a közösség erejét. Közel öt-
száz aktív tag pótolhatatlan értékmentést végez – mond-
ta a képviselõ.

Nyugati elkerülõ
Természetesen fejlesztések is szegélyezik az elmúlt

ciklusokat, melyekbõl soha nem lehet elég, így több el-
képzelés áthúzódik a következõ idõszakra is. – Az egyik
legjelentõsebb a nyugati elkerülõ megépítése volt, mely
közvetlen eljutást biztosít az autópályára és a városré-
szek elérhetõségét is jelentõsen javítja, tehát a helyi köz-
lekedésben is pótolhatatlan és a lakóövezetek környe-
zetterhelését is csökkenti. A célok szerint ez folytatódik,
hogy a nagykörút mellett legyen egy teljes körgyûrûje is
a városnak. A Nyírszõlõst északról elkerülõ szakasz már
a tervezõasztalon van, ez tovább fogja segíteni a térség
közlekedését.

Utak és elképzelések
 – Persze az elkerülõ mellett a belsõ úthálózat is elõre

lépett, hiszen a város felõl Nyírszõlõs, egyben Kótaj és Buj
felé vezetõ út is komplex rekonstrukción esett át több ütem-
ben. De ha csak az elmúlt idõszakra tekintünk vissza, a

Sátor és Szamos utca is példaértékûen megújult, az
útjavítás pedig a Sugár, Északi, Kollégium, Pan-

nónia, Vasvári Pál és Vasút utcákban zajlott,
nagyfelületû kátyúzással. Szórt aszfaltos
útjavítás történt még a Sugár és az Izabel-
la u. déli szakaszán, a Tölgyes utcánál, s
érintette a megújulás az Egres közt, a
Csõsz, Kincs utcát, az Izabella közt és a
Csongor u. déli szakaszát. Terveink is van-
nak bõven a településközpont rehabilitá-
ciójára, járdaépítésre (úgy, mint az Iza-
bella utca északi szakaszán), a Sóstóhegy
– Nyírszõlõs összekötõ útra, vagy például
a Csongor, Rizling és Csabagyöngye ut-
cákra, belátva, hogy a város rengeteg
pontján kell újítani, s mindez források

kérdése is. S azért ne felejtsük el, hogy Nyírszõlõs is része
lett a már 80 kilométeres városi kerékpárút-hálózatnak.

Fejlesztések több területen
– Örülünk, hogy a közösségi parkban a streetballpálya

új borítást kapott, készült szabadtéri kondipark, 200 mé-
teres futókör és egy konténer WC kialakítása is megtör-
tént igazi közösségi térré válva úgy, hogy a veszélyessé
váló fákat is cseréltük idõközben. Három térfigyelõ ka-
mera is szolgálja a biztonságot, ezt egészíti ki a Szõlõs-
kert utcai, valamint a temetõben a mindenszentekig a
temetkezési kft. által kihelyezendõ kamera. Gyalogát-

kelõhely készült a Kollégium és Szõlõskert utcák keresz-
tezõdésénél, megújult a Szõlõskerti Iskola Kollégiuma,
megvalósult a Kollégium utcai Óvoda, Idõsek Klubja, házi
segítségnyújtási ellátás, valamint a posta épületének ener-
getikai korszerûsítése, továbbá a GYÁO felújítása. 19 ut-
cát érintett korábban a szennyvízberuházás, és a városi
csapadékvíz-elvezetõ stratégia fontos elemei születtek a
térségben, mely érintette az Izabella köz mellett a Csõsz,
Kollégium, Westsik V., Szegély és Pannónia utcákat, az
ivóvízhálózat pedig az Ezerjó és a Vasút utcán, valamint
a Buji úton bõvült. A NYÍRVV még idén kezeli az akut
csapadékvíz-problémát a Csabagyöngye utca déli szaka-
szán. A közvilágítás fejlesztését 23 db új oszlop, 34 db új
lámpatest jelzi több utcában (Westsik, Katáng, Százszor-
szép, Csobolyó, Csongor és Izabella köz), és a sportpá-
lyán. Ami a Stadion utcát illeti, látványos járdafelújítás
történt, kondipark készült, a Micimackó Bölcsõdében aka-
dálymentesítés, nyílászárócsere, új fal- és padlóburkolat,
korszerû fõzõkonyha jelzi a fejlesztést. A Kollégium utcán
épülõ új bölcsõde szintén a családoknak fog segíteni.

Alpolgármesterként
Jászai Menyhért harmadik ciklusban dolgozik humán

területekért felelõs alpolgármesterként, elsõsorban az

óvodák, bölcsõdék mûködtetése, valamint a szociális
ellátások és támogatások, az egészségügyi alapellátás
területen. Legutóbb jelentõs szerepet vállalt a pandémia
alatt (2020–2022 között) a Nyíregyházi Operatív Cso-
port munkájában annak érdekében, hogy a nyíregyhá-
zi egészségügyi alapellátás, valamint a szociális és
óvodai ellátások a rendkívüli helyzet ellenére megõriz-
zék magas színvonalú mûködõképességüket. – 2022.
február 28-án megalakítottuk a Nyíregyházi Önkor-
mányzat Humanitárius Csoportját az ukrajnai háborús
konfliktus menekültjeinek ellátása érdekében. Ennek
vezetõjeként mondhatom, több száz bajbajutott em-
bernek tudtunk segíteni, átmeneti megoldást kínálni lak-
hatással (a Nyíregyházi Egyetemmel is együttmûköd-
ve), étkezéssel, egészségügyi alapellátással, de leg-
utóbb már élményekkel is, hiszen ukrán testvérváros-
ból érkezõ gyermekeket táboroztattunk városunkban.
Testvérvárosainknak is juttattunk el támogatást, s bár a
kezdeti idõszakhoz nem hasonlítható a mostani inten-
zitás, a segítségnyújtás folyamatos, többen itt járnak
óvodába, iskolába is. Külön köszönöm a nyíregyházi
lakosoknak, kis- és nagyvállalkozásoknak, akik mind-
ezt támogatják.

Köszönet a közösségnek
– Ugyanakkor a képviselõi munka nem lehetne ha-

tékony a választókerületben mûködõ intézmények, ci-
vil szervezetek, egyházak munkája nélkül, köszönöm
szolgálatukat! Az elmúlt években többen is önkormány-

zati kitüntetésben, elismerésben részesültek a Nyírszõ-
lõshöz kötõdõk közül. Életmûdíj: Szolanics Elvira, Ki-
váló oktató-nevelõ munkájáért: István János Zsoltné,
Fülöpné Szûcs Anikó, Benczúrné Zombori Gizella,
Kiváló Pedagógus: Benyó Lászlóné, Tanyi Judit,
Verebélyiné Tóth Marianna , Zsigó Zsolt, Kiváló Egész-
ségügyi dolgozó: dr. Kálmán Enikõ, dr. Vaczó Sándor,
Kiváló köztisztviselõ: Tóthné Csatlós Ildikó, Elismerõ
oklevél: Mátyásné Konczos Zsuzsanna, Juhász Józsefné,
Szilágyi Pálné Ilike, Barócsi Andrea, Szabolcsi Mihály-
né Ildikó, Közösségért végzett munkájáért: Ágoston
Ildikó.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

Jászai Menyhért (FIDESZ-KDNP)

Családi nap Nyírszõlõsön, a juniális a kettõs évforduló
ünnepe volt

Munka közben a városházán a sajtófõnökkel

Nyírszõlõs bõ 100 éve lett önálló, 50 éve
Nyíregyháza része

Nyírszõlõsön is épül önkormányzati bölcsõde, mely a
kisgyermekes családok számára lesz segítség
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Minden befektetõvel TOP-feladat a környezetvédelmi
kérdések tisztázása

Az önkormányzat alapállapot-felméréseket végzett, monitoring rendszert hozott létre a biztonságos iparipark-fejlesztésért

Az önkormányzati monitoring rendszerrel, valamint
az elõzetesen rögzített határértékekkel hosszú távon,
környezetvédelmi szempontból is biztonságos iparipark-
fejlesztést lehet megvalósítani, a lakosság számára is
megismerhetõ módon – nyilatkozta szerkesztõségünk-
nek dr. Podlovics Roland. Nyíregyháza gazdaságfej-
lesztésért felelõs alpolgármestere hozzátette, az ön-
kormányzatnál minden beruházó partnerrel TOP-fel-
adat a környezetvédelmi kérdések tisztázása, amit
erõsít, hogy jóval az elsõ betelepülõk elõtt természeti
alapállapot-felméréseket végeztek. Az idáig vezetõ
folyamatokról és a környezetvédelmi garanciákról is
kérdeztük õt.

– Kik, mikor és milyen profillal választották Nyír-
egyházát az elmúlt egy évben?

– Tavaly nyáron érkezett a Déli Ipari Parkba a szepa-
rátorfilmet gyártó dél-koreai W-Scope, õk 82 hektáros
területen építkeznek õsz óta. 2025-ös céldátummal vár-
hatóan 1200 munkahelyet teremtenek, szándékaik sze-
rint magyar munkavállalókra támaszkodva. A BMW-be-
szállító német Boysen 16,5 hektáron építkezik, õk 400
alkalmazottal kalkulálnak. Korábban kipufogó-alkatré-
szeket gyártottak, most váltottak az elektromobilitás fej-
lõdésével: a majdan Debrecenben készülõ elektromos
kocsik akkumulátoraihoz fém tartó- és takarólemezt fog-
nak készíteni. Harmadikként érkezett a Sunwoda, egy
TOP10-es akkumulátorgyártással foglalkozó kínai cég,
akik egyébként rengeteg okoseszközbe gyártanak áram-
forrásokat, melyeket mi is használunk. 2009 óta gépko-
csikba is készítenek akkumulátorokat, s az ipar 4.0 tech-
nológiával a világ jármûipari gyártásában élvonalbeli
technológia érkezhet általuk Nyíregyházára.

– Errõl volt július végén külügyminisztériumi beje-
lentés, valamint városházi sajtótájékoztató, amirõl mi
is részletesen írtunk. Miért pont õk?

– Látni kell, hogy a folyamatok az Európai Unióban
kitûzött célok, a karbonsemlegesség mentén haladnak
a gazdasági életben, világszerte igyekeznek átalakíta-
ni a gyártókapacitást az új technológiára váltva. Ez a
cég arányaiban az egyik legtöbbet költi kutatásfejlesz-
tésre, a TOP3-ban vannak, 42 ezer alkalmazottjuk van
világszerte, ebbõl 2600-an csak a kutatásfejlesztéssel
foglalkoznak. Intenzív verseny van a gyártók között, s a
Sunwoda a világviszonylatban egyik legmodernebb üze-
met telepíti Nyíregyházára, melyet komoly egyeztetési
sorozat elõzött meg. Több európai ország is tárt karok-
kal fogadta volna õket, jelentõs verseny volt. Nagy a
verseny az autómárkák között környezettudatosságban,
s ezt elvárják a beszállítói lánctól is. Az irányvonal egy-
értelmû: az elektromosautó-ipar irányába kell elmoz-
dulni a kisebb környezeti lábnyom miatt, ezeknek pe-
dig például akkumulátorra van szükségük, amiket vala-
hol gyártani kell. Az elkövetkezõ idõkben olyan helyre
fogják telepíteni a gyártókapacitásokat, ahol az alkat-
részeket is készítik, hosszú távon így maradhatnak itt
nálunk is. A Sunwoda hozzáállásáról érdemes tudni, hogy
a vízfelhasználás 90 százalékát a „szürke vízbõl” ter-
vezik megoldani, tehát a lakosság által egyszer már fel-
használt, utólag tisztított vízbõl, és 100 százalékban
megújuló energiával szeretnék mûködtetni a gyárat, a
fenntarthatóság jegyében.

– A környezetvédelem neuralgikus pont, mit tett e
téren eddig az önkormányzat?

– Mi nem vártunk az új beruházókra, hanem már az
elsõ megérkezése elõtt cselekedtünk annak szellemé-
ben, amit a polgármester – egyhangú közgyûlési dön-
téssel megerõsítve – a ciklus fõ célkitûzéseként megha-

tározott: ez pedig a gazdaságfejlesztés. De az elsõ perc-
tõl alapvetõ prioritást élveznek a környezetvédelmi
szempontok! Bármilyen gyártókapacitás megjelenik a
feldolgozóipartól a jármûiparig, használ olyan anyago-
kat, amely a környezetre negatív hatással van – ma is
mûködnek komoly gyárak ellenõrzött szennyvízkibocsá-
tással Nyíregyházán –, a lényeg, hogy ezt kell kontroll
alatt tartani. A tudatos iparipark-fejlesztés egyik elsõ
lépéseként már 2022 májusában elkészült a talaj- és
talajvíz-szennyezettség fel-
mérése az ipari park terüle-
tén. Ez persze folyamatosan
bõvíthetõ, ha olyan cég ér-
kezik, melynek technológiá-
jában olyan anyagok van-
nak, amikre még nincs fel-
mérés, elkészítjük. Ez a szá-
mon kérhetõség miatt fontos,
és az úgynevezett önkor-
mányzati monitoring rend-
szer egyik fontos eleme. Ezt
a dokumentációt is eljuttat-
juk a befektetni szándékozó
cégekhez, mint alapfeltételt,
hiszen itt vannak bázisérté-
kek, ami a mostani állapotot
mutatja, s amihez alkalmaz-
kodniuk kell. Ezek is nyilvá-
nosak lesznek a lakosság szá-
mára.

– Milyen elemei vannak
még az önkormányzati mo-
nitoring rendszernek?

– A másik a szennyvízkibocsátás. A felszín alatti vi-
zek védelme a lakosság ellátásbiztonsága szempontjá-
ból elsõdleges prioritás! Két biológiai alapú szennyvíz-
tisztító telepe van városunknak, a kettes fogadja majd a
szennyvizét a parknak. Itt is fontos az elõzetes felmé-
rés, hogy az adott befektetõnek milyen kibocsátása vár-
ható, s ehhez igazítjuk a biztonságos tisztítási technoló-
giát, a teljes ipari park területére vetítve. Ugyan van
egy alap, a 28/2004-es minisztériumi rendelet a határér-
tékekrõl, de mi nagyon szigorú paraméterekrõl egyez-
kedünk. A végsõ pont a felszín alatti vizek vagyongaz-
dálkodását végzõ állami vízügyi igazgatóság, a
FETIVIZIG befogadó nyilatkozata. Tudni kell, hogy most
a víz, amit a lakosság felhasznált, kikerül a kettes
szennyvíztisztító telepre, s jelenleg tisztítást követõen
kiengedik a természetbe. A tervezési dokumentumba,
programunkba bekerült, hogy a cél ezt tovább tisztíta-
ni, s ezt a vizet visszaadni ipari felhasználásra. Ehhez a
környezettudatos hozzáálláshoz egyre pontosabb ada-
tokat látunk a tervezés során, hogy milyen minõségû
vizet, milyen technológiával tudunk elõállítani, s ezt a
befektetõi tárgyalások során le tudjuk tenni az asztalra.
A kibocsátott szennyvízbõl is lesznek minták meghatá-
rozott paraméterekkel, így ezek is kontrollálhatóak, és
a laboreredmények nyilvánosságra hozhatóak.

– A talaj, talajvíz, szennyvíz kérdéskör mellett mek-
kora szerepet kap a levegõminõség?

– Ez a monitoring rendszerünk harmadik eleme. A le-
vegõszennyezettség alapállapotának mérése most indul.
Mobil mérõállomást telepítünk a parkba – csakúgy, mint
a Nemzeti Gyógyhellyé válás folyamatánál Sóstógyógy-
fürdõre –, így még a gyárak mûködésének megkezdése
elõtt megismerhetõ lesz a jelenlegi helyzet. Ezek az
adatok szintén hozzáférhetõek lesznek, s a lakosság szá-
mára is átlátható, nyomon követhetõ lesz a rendszer.

Fontos elvárásunk, hogy a betelepülõ cégek csatlakoz-
zanak ehhez az önkormányzati monitoring rendszer-
hez. Ez mindhárom esetben így van, sõt, például a
Sunwoda azt is engedi, hogy az õ területükön monito-
ring kutat telepítsünk, onnan véve mintát. Tegyük hoz-
zá, ezek az adatok segíthetik a hatóság munkáját is,
valamint a vállalkozásoknak is fontos, hiszen egyben
jelzi számukra, hogy itt nem kell elõzetes környezet-
szennyezéstõl, vagy késõbb mentesítési eljárástól tar-

taniuk. Ezt hívjuk mi összeségében
Komplex Fenntarthatósági Intézkedési
Keretrendszernek.

– Mindehhez hogyan illeszkedik a kor-
mány jelentõs támogatása az ipari park
komplex fejlesztéséhez?

– Ezek a folyamatok párhuzamosan
zajlanak. Készítjük az alapállapotfelmé-
réseket, tárgyalunk a cégekkel a Nem-
zeti Befektetési Ügynökség (HIPA) köz-
vetítésével, bõvül az ipari park – a ko-
rábbi 130 hektárhoz még 640 hektár csat-
lakozik, az M3-as sztráda mindkét ol-
dalán terjeszkedve. Ne felejtsük el még
az elõzõ, összességben 54 milliárd kor-
mányzati forintos támogatást, ezzel in-
dulhatott el idén januárban a park inf-
rastruktúrájának átfogó tervezése, ami-
nek része a belsõ úthálózat, térvilágí-
tás, közmûvek kiépítése, vízjogi, útépí-
tési engedélyek megszerzése, a követ-
kezõ lépés a kivitelezési közbeszerzé-
sek dokumentációjának összeállítása,
majd kiírása. Tervezetten év végével el-

indulhat az elsõ ütem kivitelezése, melynek egyik ele-
me jelentõs útfejlesztés, illetve gyalogátkelõket, zárt
csapadékvíz-csatornát telepítünk, megoldjuk a közvi-
lágítást. Látható, hogy nagyon intenzív folyamatok zaj-
lanak egymást erõsítve. A most júliusban megjelent,
közel 138 milliárd forintos kormányhatározatban épp-
úgy benne van a monitoring rendszer, mint a vízhez,
szennyvízhez kapcsolódó feladatok finanszírozása, tu-
lajdonképpen a mûszaki tartalom forrásszükségletét
garantálják. De már távlatilag biztosítani kell a köz-
mûsávokat a következõ betelepülõkre is gondolva, a
gázhálózat fejlesztése éppúgy teendõ, mint az úgyne-
vezett NYIP2 alállomás megépítése, mely 557 mega-
watt teljesítménnyel fogja segíteni az áramszolgálta-
tást nagy- és középfeszültséggel. Kialakul majd egy
közmûudvar a következõ fejlesztési ütemekben, ami
jelenleg döntéselõkészítõ tanulmányterv fázisban van,
s még sorolhatnánk. Ha mindezt valaki átgondolja, ez
a fejlesztéssorozat óriási távlatokat nyithat meg Nyír-
egyháza történetében!

– Ön megnyugtatónak nevezné az elõkészületeket?
– Az önkormányzatnál partnerként tekintünk egymásra

a befektetõkkel, de minden esetben TOP-feladat a kör-
nyezetvédelmi kérdések tisztázása. Ha van egy moni-
toring rendszerünk és elõzetesen rögzítjük azokat a ha-
tárértékeket, amelyekhez tartani kell magát a gyártók-
nak, akkor egy hosszú távon, környezetvédelmi szem-
pontból is biztonságos iparipark-fejlesztést lehet meg-
valósítani. Több nyugat-európai példát is megvizsgáltunk,
s mi egy olyan ipari parkot szeretnénk, ami nemcsak
szép és modern, hanem környezetvédelmi szempontból
is átlátható, valamint a lakosság számára megismerhetõ
módon mûködõ gyártókkal rendelkezõ befektetési öve-
zet lesz, rengeteg elõnnyel.

(Szerzõ: Tarczy Gyula)

 Dr. Podlovics Roland
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Iskolakezdési önkormányzati támogatások, tanszercsomaggal
Több formában is segítik a hátrányos helyzetûeket Nyíregyházán

Sokan részesülhetnek az önkormányzat iskolakezdési
támogatásaiban. Idén utalvánnyal, tanszerekkel, bérlet-
finanszírozással, étkezési térítési díjkedvezménnyel, ösz-
töndíjakkal segít a város. A lehetõségekkel a rászorulók,
a rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben részesü-
lõk élhetnek, utóbbi megállapításához az augusztus 1-i
állapotot veszik figyelembe – tájékoztatta szerkesztõsé-
günket Jászai Menyhért alpolgármester.

Napokon belül megtelnek az iskolapadok, így a szü-
lõk számára aktuálisak lettek a tanszervásárlás, az ét-
keztetés és az iskolába való eljutás kérdései. Nyíregyhá-
za önkormányzata több területen tud támogatást nyújta-
ni a rászoruló családoknak.

Utalványok a jogosultaknak

Elsõ körben a rendszeres gyermekvédelmi kedvezmény-
re jogosultak 6000, illetve 6500 forintot kapnak utalvány
formájában. – Erre figyeljenek oda a szülõk, mert augusztus
25-tõl 31-ig kézbesíti számukra a posta. Aki nem kapja
meg, vagy nem veszi át, arról mi kapunk egy listát és
õket ki fogjuk értesíteni külön, hogyan tudják átvenni.
Novemberben kapnak majd egy újabb utalványt, ez kö-
rülbelül 800 gyermeket érint, nagyon fontos számukra ez
a segítség – emelte ki Jászai Menyhért.

Bérlettámogatás, közösségi
közlekedéshez

A rendszeres gyermekvédelmi kedvezményben része-
sülõk 50 százalékos, a halmozottan hátrányos helyzetû-
ek 80 százalékos bérlettámogatást kapnak a helyi autó-
busszal történõ közlekedéshez.

Tanszercsomag
az önkormányzattól 9 éve

– Örömmel jelentem be, hogy önkormányzatunk –
mint ahogy 9 éve – tanszercsomaggal segíti az isko-
lakezdést Nyíregyházán. 4416 nyíregyházi kisdiák
kapja meg a tanszercsomagot, ezzel segítjük a szü-
lõknek az iskolakezdés terheit, reméljük, ugyanolyan
pozitív fogadtatásra talál, mint eddig – jelentette be
hivatalos közösségi oldalán dr. Kovács Ferenc pol-
gármester. 2014-ben vezette be Nyíregyháza MJV
Önkormányzata az iskolakezdési támogatás azon
formáját, melynek köszönhetõen az elsõ tanítási na-
pon ingyen tanszercsomagot kapnak az alsó tagoza-
tos általános iskolás tanulók. Ezzel a tanévkezdés
szülõkre nehezedõ kiadásait szeretnék mérsékelni.
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Önkormányzata az
egyes szociális rászorultságtól függetlenül nyújtott
pénzbeli és természetbeni ellátási formákról szóló 22/
2021. (VI. 25.) számú önkormányzati rendelet alap-
ján a nyíregyházi székhelyû általános iskolába be-
iratkozott, állandó nyíregyházi lakóhellyel rendelke-
zõ alsó tagozatos általános iskolai tanulók (1–4. év-
folyam) részére nyújt tanszercsomag formájában is-
kolakezdési támogatást. A fedezetet az önkormány-
zat saját forrásból a 2023. évi költségvetésében biz-
tosítja. Elõzetes felmérés alapján 2023-ban 4416 fõ
részesül nettó 2000 forint értékû tanszercsomagban.

Új: étkezési térítési díjkedvezmény
Április 1-tõl bevezették az étkezési térítési díjtámoga-

tást, mely elsõsorban azon általános és középiskolai kor-
osztály számára nyújt segítséget, akik egyéb módon nem
részesülnek kedvezményben. – Sokan valamilyen jogcí-
men nem fizetnek étkezési költséget. Például az óvodá-
ban a gyerekek 70–80 százaléka nem fizet az étkezé-

sért, mert olyan magasan van megállapítva a jövedelmi
határ, hogy beleférnek. Viszont a gyakorlati tapasztalat,
hogy többen kimaradhatnak ebbõl, nekik települési tá-
mogatáson belül külön kategóriát állapítottunk meg, ezt
most teszteljük, meglátjuk, mennyien fogják igényelni  –
tájékoztatott Jászai Menyhért.

Rendszeres gyermekvédelmi
kedvezmény

A rendszeres gyermekvédelmi kedvezményre való jo-
gosultság megállapításához az augusztus 1-i állapotot
veszik figyelembe. Aki úgy érzi, hogy rászorul a támoga-
tásra, melyet a jövõre vonatkozóan igénybe venne, a jegy-
zõnél szükséges kezdeményeznie az eljárást. – Érdemes
végiggondolni otthon a család helyzetét, és ha ehhez kell
segítség, akkor a Családsegítõ Központ vagy az okmány-
irodában található szociális ügyfélszolgálati iroda ad út-
mutatást, hogy milyen feltételei vannak az igénylésnek
– mondta az alpolgármester.

Mindig újra kell igényelni

Jelenleg közel 800 gyermek részesül rendszeres gyer-
mekvédelmi kedvezményben. – Ezt a kedvezményt ha-
tározatban állapítja meg a jegyzõ, de különbözõ idõpon-
tokban. Ha valakinek lejár, de még mindig jogosult, ak-
kor kérje újra! Meg kell rendelni az utalványt, ki kell
kézbesíteni. Ennek van egy logisztikája, ezért az augusz-
tus 1-i állapotokat tudjuk figyelembe venni, aki akkor
rendelkezett a gyermekvédelmi kedvezménnyel – tette
hozzá Jászai Menyhért.

Támogatások egyetemistáknak

A kisebbek mellett az önkormányzat Rászoruló Hall-
gatókért Közalapítványa évek óta egyszeri, vissza nem
térítendõ támogatást nyújt a felsõfokú tanulmányokat foly-
tató rászoruló egyetemisták részére. A közalapítvány
kuratóriuma minden évben két alkalommal tesz közzé
felhívást a támogatás elnyerésére. A legalább 5 éve ál-
landó nyíregyházi lakóhellyel, elsõ diplomára irányuló
hallgatói jogviszonnyal, jó tanulmányi eredménnyel ren-
delkezõk, a családjukban egy fõre jutó nettó jövedelem-
tõl függõen pályázhatnak az egyetemisták. Ezen kívül a
Bursa Hungarica ösztöndíj keretein belül egy évre ha-
vonta állami és önkormányzati támogatást kapnak a pá-
lyázatot elnyertek. Nyíregyházán az ösztöndíjra fordított
keretösszeg 5 millió forint.

(Szerzõ: Kemecsei Fanni)
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A közösségi közlekedés bérlettámogatása is a segítség
egyik fajtája

Az önkormányzat tanszercsomaggal segíti az iskola-
kezdést

Új bölcsõde – Õsszel elkészül, jövõ tavasztól várják a gyerekeket Nyírszõlõsön
Õszre elkészül Nyíregyháza új bölcsõdéje, tavasztól

várják majd a gyerekeket Nyírszõlõsön, a Kollégium ut-
cán. Elsõ körben egy 12 férõhelyes intézményt alakíta-
nak ki az óvoda és az iskola szomszédságában. Nyíregy-
házán jelenleg közel húsz bölcsõde mûködik, ezek kö-
zül választhatnak a szülõk.

Jó ütemben halad az építkezés a Kollégium utcán. A
telt házzal mûködõ óvoda és az iskola szomszédságában
alakítják ki a város új bölcsõdéjét.

Nagy volt az igény
Nyírszõlõs egy dinamikusan fejlõdõ városrész, az el-

múlt években egyre több család választotta otthonául,
így az igény is hamar jelentkezett egy bölcsõde kialakí-
tására. Az új intézmény azok számára is kedvezõ lesz,
akik itt helyben dolgoznak és azoknak a szülõknek is,
akiknek a belvárosban van a munkahelyük. Elsõ körben

egyelõre egy 12 férõhelyes bölcsõde mûködik majd itt, a
Kollégium utcán. Várhatóan õszre elkészül a beruházás,
a gyermekeket pedig jövõ tavasztól várják.

Felújítások és bõvítések

Az önkormányzat további intézményeiben pedig je-
lenleg is zajlik valamilyen korszerûsítés, illetve kapaci-
tásbõvítés. – Nyíregyházán a városközpontban, a Hon-
véd utcán is egy régen nagyon jól mûködõ, közkedvelt
bölcsõde az, amely teljes felújítást kap jelenleg és elõ-
készítésben van az üzembe helyezése. Igyekszünk a fé-
rõhelyeket bõvíteni, de nemcsak a belvárosban, hanem
ahogy a jelen példa is mutatja, a külsõ területeken is.
Arra számítunk, hogy ez segíti a munkába állást, ha töb-
ben telepednek le Nyíregyházán munkavégzés céljából
az iparfejlesztéseknek köszönhetõen, akkor ne legyen
szûk a bölcsõdei kapacitás. Ez egy óriási rendszer – nyi-

latkozta Jászai Menyhért, Nyíregyháza alpolgármestere,
a térség önkormányzati képviselõje.

Bõ a választék
A nyíregyházi önkormányzat kilenc bölcsõdét mûködtet,

de a különbözõ fenntartókkal együtt közel 20 intézmény
közül választhatnak a megyeszékhelyen élõk. – Az önkor-
mányzat kötelezettsége az, hogy az ellátást biztosítsa, szá-
munkra nagyon fontos az elõzetes kalkuláció, hogy mikor
és hogyan nyitunk meg egy bölcsõdét. Ez egy nagyon fon-
tos idõszak az életünkben, hogy megjelenik két új helyszín
és ez befolyásolni fogja a többi intézmény életét is. Nem-
csak az a feladatunk, hogy kialakítsunk új intézményeket,
azt szeretnénk, ha optimális szinten és jól mûködnének a
bölcsõdék – tette hozzá az alpolgármester.

A nyírszõlõsi bölcsõde építése mintegy 198 millió fo-
rint vissza nem térítendõ támogatásból valósulhat meg.

(Szerzõ: Nagy Boglárka)
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Kispályás,
nagy létszámmal

Négy forduló után
veretlenül

Gyõzelemmel rajtolt
a futsalcsapat

Az újonc Pécs ellen kezdte a szezont az NB I-ben
az A’ Studió Futsal Nyíregyháza múlt hétfõn. A mie-
ink korán vezetést szereztek Maneca révén a Conti-
nental Arénában, de érdekes módon a gól inkább a
vendégeket pörgette fel. Vénosz egyenlített is egy
oldalberúgás után, ám Lakatos László még az elsõ
félidõben ismét elõnyhöz juttatta a mieinket. Fordu-
lás után Kovács Róbert büntetõbõl növelte az elõnyt,
majd Kovács Gergõ biztosította be a gyõzelmet. A
Nyíregyháza így megszerezte a három pontot a nyi-
tányon, pénteken pedig idegenben az Aramis ellen
folytathatta a pontgyûjtést, lapzártánk után.

Sûrû az augusztusi menetrend a labdarúgó Merkantil
Bank Ligában. A Nyíregyháza Spartacus négy mér-
kõzésen lépett pályára lapzártánkig, és a Siófok le-
gyõzése után döntetlent játszott a csapat Tiszakécs-
kén, a Honvéd és a Haladás ellen is. Bár az együttes
így még veretlen, a szakmai stábban bõven van hi-
ányérzet, mivel mindegyik találkozón a Nyíregy-
háza futballozott jobban – kétszer vezetett is –, de a
kimaradt helyzeteknek köszönhetõen mindig be kel-
lett érni egy ponttal. A nyáron nagy volt a mozgás a
Szparinál, sok új játékos érkezett, és kell még idõ, a
mutatott teljesítmény azonban biztató. Már csak a
helyzeteket kell gólra váltani...

Indul az ország egyik legnagyobb kispályás foci-
bajnoksága! – adta hírül múlt hét elején hivatalos
közösségi oldalán dr. Kovács Ferenc polgármester,
majd hozzátette, megtiszteltetés számára, hogy el-
végezhette a Városi Kispályás Labdarúgó Bajnokság
kezdõrúgását. A polgármester tájékoztatása szerint
ez továbbra is az ország egyik legmagasabb résztve-
või létszámú amatõr megmérettetése, hiszen 9 cso-
portban 108 csapat több mint 3000 játékosa rúgja a
bõrt. Az október végéig tartó õszi szezonban 600
meccset játszanak majd. – Sok sikert kívánok az in-
duló csapatoknak erre az idényre is! – zárta posztját
a városvezetõ.
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Extrém akadályok is várják a futókat,
de nem kell megijedni!

A szeptember ismét Extreme Trail Weekenddel indul
Nyíregyházán. 5. alkalommal rendezik meg a terep-
akadályfutó versenyt szeptember 9-10-én. Az esemény
helyszíne most is az Aquarius Élmény- és Parkfürdõ te-
rülete.

Az akadályversenyre online már lehet nevezni, és kö-
zel ezer indulót várnak a szervezõk. Idén új akadályokkal
is készülnek a rendezõk. A felnõtteknek 5 és 10 kilométe-
res távon 25 akadályt kell teljesíteniük.

Fiatalabbak is elkezdhetik

A gyerekeknek korosztálytól függõen szintén egy rövi-
debb és egy hosszabb távon kell versenyezniük. – A ki-
csiknek külön pályával készülünk, így szülõi felügyelet
mellett bárki indulhat, de 14 év felett már a felnõttek kö-
zött is rajthoz állhatnak. Itt mindenki saját magát kell, hogy
legyõzze. Vannak könnyebb és nehezebb akadályok, a
legnépszerûbb a strandon lévõ óriáscsúszda. Aki a De-
cathlon Élménypróbát teljesítette, az most is nyugodtan
elindulhat  – mondta Vitkai Elemér, az Extreme Trail Sport-
egyesület elnöke.

Több korosztály, kiegészítõ programok
A nõi és férfi kategóriákat különbözõ korosztályokban

díjazzák. A gyerekek versenyében is a hagyományoknak
megfelelõen több korosztályban hirdetnek gyõztest. – Szá-
mos kiegészítõ programmal is készülünk, és bár a strand
már ekkor zárva lesz, a kedvünkért most is megtöltik a
termálmedencét, melyet használhatnak a nevezõk. Ezút-
tal szintén érkeznek külföldrõl is indulók, így nemzetközi
lesz a viadal –  tette hozzá Benkõ Róbert fõszervezõ.

Sportos város: 22 esemény!
Nyíregyházán 22 sporteseményt rendeznek idén. Múlt

héten kerékpárverseny, néhány nap múlva pedig futófesz-
tivál színesíti az eseménynaptárt. – Az Extreme Trailre ér-
kezõk több napot is itt töltenek, és a résztvevõk közel fele
az ország távolabbi részeirõl jön, így sportturisztikai szem-
pontból is fontos esemény számunkra – mondta a múlt
heti sajtótájékoztatón dr. Kovács Ferenc, Nyíregyháza
polgármestere.

(Szerzõ: Dankó László)

Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala

PÁLYÁZATI FELHÍVÁS
Nyíregyháza Megyei Jogú Város Önkormányzata vagyonának meghatározásáról,

a vagyon feletti tulajdonjog gyakorlásának szabályozásáról szóló 48/2012. (XII. 14.)
önkormányzati rendeletének vonatkozó paragrafusai, továbbá a rendelet 3. számú
mellékletének, a Versenyeztetési Szabályzat vonatkozó pontjai alapján nyílt, kétfor-
dulós pályázati eljárás keretében ÉRTÉKESÍTÉSRE MEGHIRDETI az önkormányzat
tulajdonában álló alábbi ingatlanokat:

A licit induló ár az áfát tartalmazza.
Az elsõ fordulóban a részletes pályázati kiírás szerinti tartalmú pályázat 2023.

augusztus 29. napján (kedd) 12.00 óráig nyújtható be.
A második fordulóban, a versenytárgyalásra a részletes pályázati kiírásban meg-

határozott idõpontban kerül sor.
A kiíró fenntartja magának azt a jogot, hogy az eljárás bármely szakaszában a

felhívást indoklás nélkül visszavonja, vagy a pályázatot eredménytelennek nyilvá-
nítsa.

A részletes pályázati kiírás – melyben foglaltak ismerete és betartása az érvényes
pályázat benyújtásának elengedhetetlen feltétele – átvehetõ a Polgármesteri Hivatal
Vagyongazdálkodási Osztály Nyíregyháza, Kossuth tér 1. „D” épület               I/150.
sz. irodahelyiségében vagy letölthetõ a varoshaza.nyiregyhaza.hu honlapról. To-
vábbi információ kérhetõ személyesen vagy telefonon (42/524-540; 42/524-524/
334 m.) ügyfélfogadási idõben.
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Hegedûs D. Géza a 22. VIDOR Fesztivál versenyprog-
ramjának zsûrielnöke, aki – amolyan bónuszként – szep-
tember másodikán legendás elõadások dalaiból ad szüle-
tésnapi koncertet a Szindbád Szabadtéri Pódiumszínpa-
dán.

Hét évtizedrõl, a szülõföld emlékeirõl, fesztiválélmé-
nyeirõl és várakozásairól is beszélgettünk a Kossuth- és
sok más díjas mûvésszel.

– Szép, kerek szám a hetven, ennyi gyertya lehetett
(képletesen vagy valóságban is) a születésnapi tortáján.
Ilyenkor többnyire számvetést is készít az ember. Mi az
a három dolog, amire a legbüszkébb, s van-e olyan, amit
nagyon megbánt? 

– A 70 év az nem érdem. A korom nem foglalkoztat.
Élesen él viszont bennem a múlt. Ibrány. Gyerekkorom
színtere. Megboldogult, drága szüleim, apám, Hegedûs
Dezsõ és anyám, született Kormány Mária, akik csodála-
tos pedagógusok voltak. Testvéreim, Marika, Borika, akik-
kel mind a mai napig szoros, egymásra figyelõ kapcsolat-
ban vagyok. Az ibrányi rokonok, gyerekkori környezetem
kedves szomszédai, akiktõl annyi jót kaptam. A felejthe-
tetlen táj. A Tisza, a messze kéklõ tokaji hegy, a hatalmas
ég, az évszakok mindig kemény munkát követelõ rendít-
hetetlensége. A Nyíregyházára kanyargó „kisvonat”,
amellyel 1 óra 45 perc alatt lehetett eljutni Ibrányból a 27
kilométerre lévõ városba, mert közben megállt a vonat
Herminatanyán, Nagytanyán, Bujon két helyen is, Kó-
tajban, Nyírszõlõsön, Sóstóhegyen, Sóstón, míg végül a
„Nagyállomásnál” célhoz nem ért. Aztán persze az isko-
la a tanítóimmal, a diáktársakkal, és még itt vannak ben-
nem a harangokkal, hittel teli templomok. Mentális térké-
pemen mindenkinek és mindennek itt van a helye, akár
élnek vagy meghaltak, akár léteznek még, vagy már nin-
csenek.

Elsõ nagy döntésem talán az volt, mikor a debreceni
középiskola után a színházi pályát választottam. Megval-
lom, a mûvészi munkámban mind a mai napig abból az
emberi élménybõl merítek legtöbbet, amiket gyerekkorom-
ban átéltem.

A második, sorsomat meghatározó pillanat az volt,
amikor a fõiskolai harmadév végén egy mesterségvizsga

Nagyon várja a VIDOR Fesztivált Hegedûs D. Géza
A színházcsinálást belülrõl jól ismerõ mûvészként pontosan tudja, milyen nehéz mûfaj a vígjáték, a színházi abszurd

után Várkonyi Zoltán,  a Vígszínház akkori igazgatója be-
jött az Ódry Színpad alatti öltözõbe és azt mondta, „Géza,
érezze úgy, hogy a Vígszínház tagja.” 1973-at írtunk ak-
kor. Azóta oda tartozom.

Az sem volt kis vállalás, amikor 1990-ben visszaültem
az egyetemi padba, és elvégeztem a színházrendezõi sza-
kot. Így a Vígszínházban kettõs minõségemben, színész-
ként és rendezõként még teljesebben a hivatásomnak él-
hetek. De ha már nekiindultam, nem álltam le a folyama-
tos tanulással. Az egyetem Doktori Iskolájában doktori
fokozatot szereztem, majd habilitáltam, így a színházi
munkáim mellett habilitált egyetemi tanár is lettem. Ez
így elég gazdag és teljes élet.

Hogy van-e, amit bánok? Hitem szerint az emberi élet-
ben a predestináció adott. Hiszek az eleve elrendelésben.
Személyiségembõl fakadóan döntéseimnek, választásaim-
nak úgy kellett lenniük, ahogyan történtek.

– A több mint két évtizedes múltra visszatekintõ VI-
DOR Fesztiválon Ön is színpadra lépett már. Színmû-
vészként milyen emlékei vannak?

– Két alkalommal lehettem a VIDOR Fesztivál program-
jainak résztvevõje. Egyszer, Örkény István Tóték címû pro-
dukciójával, ebben a családfõ, Tót Lajos szerepében, illet-
ve Spiró György Kvartett címû darabjával, amelyben szin-

tén a családfõ, ahogyan a darabban nevezik, az Öreg alak-
ját eleveníthettem meg. Két nem akármilyen magyar drá-
maíró remekmûveirõl van szó. Elementáris hatású, mély
tragikomédiák ezek a magyar történelembe vetett abszurd
emberi sorsokról, a második világháború és az 1956-os
forradalom visszavonhatatlan következményeirõl, az élni
és túlélni akarásról, az ahogy lehetrõl és lehetetlenrõl, er-
rõl a nagy komédiáról, amibe beleszülettünk. És miköz-
ben az elõadásokat együtt éljük végig a nézõtéren és a
színpadon, nevetve sírunk, vagy sírva nevetünk, magun-
kon. A  Kvartett abban az évben a legjobb elõadás díját 
érdemelte ki a zsûritõl, amelyet Kirják Róbert igazgató úr
személyesen adott át nekünk – Börcsök Enikõnek, Péter
Katának, Kern Andrásnak és nekem –, a színházunkban.
Egy-egy elõadás után, az éjszakai nyíregyházi utcákon
kóborolva, amikor a homokot sodró nyírségi szél arcom-
ba vág, mindig tudatosul bennem: hiszen én itthon va-
gyok!

– Születésnapi koncertjére invitáljuk a közönséget szep-
tember másodikára a Szindbádba. Mire számíthatunk?
Életmûkoncertre öt évtized válogatott dalaiból, esetleg
kedvenceire, netán újdonságokra is?

– Májusban, a születésnapom tövében, a Vígszínház-
ban valóban koncertet adtam a születésnapom alkalmá-
ból. Színházam nagyvonalú volt, minden technikai, szer-
vezési feladatot magára vállalva, rendelkezésemre bocsá-
totta egy teljes napra a Vígszínházat. A jegyek az elsõ na-
pon elfogytak. Négy zenész társammal már januártól kezd-
ve próbáltuk azokat a dalokat, amelyeket én válogattam
össze az elmúlt ötven évben játszott zenés szerepeimbõl.
Többek között a Popfesztiváltól kezdve, a Harmincéves
vagyokon, a  Jó estét nyár, jó estét szerelmen át, a Kõmû-
ves Kelemennel, a Padlással, a Dzsungel könyvével  foly-
tatva, a Hegedûs a háztetõnnel bezárólag. Ezekben a ze-
nés darabokban fontos, nagy szerepeket játszottam, nagy
sikerrel, és természetesen énekeltem is. Az elmúlt ötven
év legjelesebb zenés színházi szerzõivel dolgozhattam
együtt, gondolok itt Presser Gáborra, Adamis Annára,
Sztevanovity Dusánra, Szörényi Leventére, Bródy János-
ra, Dés Lászlóra és Geszti Péterre. Korszakos alkotók. Jó
tudnom, hogy sikereikben nekem is részem volt.

(Szerzõ: Kováts Dénes)

Fotó: Vígszínház – Gordon Eszter
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Jósavárosi Napok

49. alkalommal várták a városrész lakóit és az érdeklõ-
dõket a Jósavárosi Napok programsorozatra augusztus 12-
én. Helyi termelõk kézmûves portékáit ismerhették és
kóstolhatták meg a résztvevõk, színes színpadi programo-
kat kínáltak, majd este tûztánc és utcabál várta a lakossá-
got az Ungvár sétányon. A hagyományok szerint, a Sza-
bolcsi Koncert Fúvószenekar és Majorette Csoport felvo-
nulásával és mûsorával kezdõdött a Jósavárosi Napok.

A Burattino Bábszínház programja
Augusztus 26., 16.00: Piroska és a farkas
Augusztus 27., 10.00: Többet ésszel, mint erõvel
Helyszín: Korzó Bevásárlóközpont, „B” épület 2. eme-
leti bábszínházterme.

Nyíregyházi séták 4.
Gulyás Emil fotókiállítása.
Megtekinthetõ: augusztus 31-ig.
Helyszín: Móricz Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár.
Képzõmûvészeti ösztöndíjasok tárlata
Nyíregyháza MJV 2022. évi képzõmûvészeti ösztöndí-
jasai mutatkoznak be a Pál Gyula Teremben. Csutkai
Csaba fotómûvész, Fekete Nóra textilmûvész és Szék-
helyi Edith festõmûvész közös tárlata.
Megtekinthetõ: szeptember 2-ig.
Helyszín: Pál Gyula Terem.

„Érzelmes absztrakt”
Bohdan Hubal festõmûvész, textilmûvész kiállítása.
Megtekinthetõ: szeptember 2-ig.
Helyszín: Nyíregyházi Városi Galéria.

A Dél Keresztje
Dr. Sipos László vetített képes elõadása – Brazília, Ar-
gentína, Peru. Idõpont: szeptember 7. 17.00 óra. Hely-
szín: Városmajori Mûvelõdési Ház.
Egy élet színei
Dávid Mihály festõmûvész kiállítása.
Megnyitó: szeptember 8. 16.00 óra.
Megtekinthetõ: szeptember 28-ig. Helyszín: Móricz
Zsigmond Megyei és Városi Könyvtár.
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2023: jubileumok!
Van Nyíregyházán egy közel 40 éves

nyugdíjas klub.1984-ben Jámbor István, az
Alvégesi Mûvelõdési Ház igazgatója ala-
pította.

A klub tagjai között voltak énekelni sze-
retõ asszonyok és férfiak. Õket segítette, és
létrehozta az Alvégesi Népdalkört a klub-
bon belül 1987-ben.

2011-ben megalakult az Alvégesi tánc-
csoport, akik 2017-ben kiléptek a nyugdí-
jas klubból, és önállóan folytatta útját.

Helyettük az új klubvezetõ 2018-ban
megalakította a Jázmin Tánccsoportot, ve-
zetõje Gincsai Mihályné lett. Ebben az év-
ben lett az Alvégesi Nyugdíjas Klubból
Alvégesi Nyugdíjas Egyesület.

Még ebben az évben Balázs Józsefné
alakított egy énekkart, akik slágereket sze-
retnek énekelni. Õk lettek a Vidám Lányok.
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Így szeptember 8-án mind a három kul-
túrcsoport jubilál az Alvégesi Nyugdíjas
Egyesületben.

A népdalkör 35 éve hozza a sok elisme-
rést, az országos rendezvényekrõl.

5 éves lett a Jázmin Tánccsoport és a Vi-
dám Lányok énekkara, melynek most az
ismert francia énekes, Zseron a szakmai
vezetõje.

Kósa Lászlóné elnök

Virtuális idõutazás Nyíregyházán
A Nyíregyházi Turisztikai Iroda megbí-

zásából 3 perces egyedülálló VR film ké-
szült Nyíregyházáról, amellyel a régi,
nyüzsgõ belvárosi piaci életbe csöppen-
hetünk vissza és most bárki megtekintheti
elõzetes bejelentkezést követõen (e-mail:
tdm@nyiregyhaza.info.hu; telefon: +36-
42/310-735.

Idõpont:  hétfõtõl péntekig 9.00–17.00
óra. Helyszín: Nyíregyházi Turisztikai Iroda.
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

I. Szabolcs-Szatmár-Bereg Vármegyei
Zsidó Gasztronómiai Fesztivál

Program: 11.00: Ünnepi megnyitó, köszöntõ. 11.30: Nógrádi Gergely: Brunar –
Mortinfern alkonya, könyvbemutató. 12.00: Kalandozások a zsidó gasztronómiában
– ingyenes kóstoló. 13.00: Kulturális, zenei kavalkád. 13.30: Interaktív tárlatvezetés –
a zsinagóga múltja és története. 14.00: Zs-faktor, Debreceni Zsidó Hitközség kórusa.
14.30: Kérdezd a rabbit! – dr. Verõ Tamás fõrabbi. A rendezvény legifjabb résztvevõit
kézmûves alkotómûhely várja. A fesztiválon való részvétel ingyenes.

Idõpont: augusztus 27. Helyszín: nyíregyházi zsinagóga.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Hurrá Nyírszõlõs!
Családi Napra várják a nyírszõlõsi családokat augusz-

tus 23-án 13.00–17.00 óráig a Kollégium utcai közös-
ségi parkban. Lesz: táncbemutató és táncház a Szabolcs
Néptáncegyüttes gyermek és ifjúsági szólistáival; kéz-
mûves foglalkozás; cukorkaözön, csillámtetkó, gyöngy-
fûzés, lapcsánka.

○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○

Nefes jehudi – Zsidó lélek
A Klezmerész és a Voice&Brass együttes a VIDOR

Fesztiválon! Feledhetetlen utazás a zsidó zene világá-
ba két sztárzenekarral, neves szólistákkal és a Gólem
Színház színésznõivel!

Idõpont: augusztus 27. 18.00 óra. Helyszín: nyíregy-
házi zsinagóga.

Sóstói Piac
A Búza téri piac árusainak vására: augusztus 23., 26.,
30. A Nyíregyházi Foglalkoztatási Paktum kataszteri tag-
jainak vására: augusztus 24., 25. Az „Aranykapu” Nép-
mûvészeti Egyesület tagjainak vására: augusztus 27.
Idõpont: 16 órától napnyugtáig. Helyszín: a Blaha Luj-
za sétány melletti szökõkút környezetében.
○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○ ○



12 Helytörténet2023. augusztus 21.

(Szerzõ: Ilyés Gábor helytörténész,
www.emlekjelek.hu)
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Amirõl az utcák mesélnek...
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„Teljes kosztüm kötelezõ”
– Strandfürdõzés városunkban 5.

A városi mérnöki hivatal tervei alapján 1931 január-
jában megkezdõdtek a munkálatok Sóstón. Az ínség-
munka keretében a munkások elsõként a már meglévõ
tó medrét mélyítették és szélesítették. Megmaradt te-
hát a sziget, amelyet csónakokkal is meg lehetett ke-
rülni, hiszen ez a tó innentõl kezdve elsõsorban ezt a
célt szolgálja napjainkban is. Január végén Erdõhegyi
Lajos fõispán Bencs Kálmán polgármester és Kovács
Tibor városi mérnök kíséretében meglátogatta a föld-
munkásokat, akik az enyhe télnek köszönhetõen jól
haladtak a munkálatokkal.

A tervek szerint késõbb hozzáfogtak a már meglévõ
tó mellett egy új tó medrének a kiásásához. Az eredeti
terv szerint egy gát választotta volna el a megnagyob-
bított régi tó medrét az újonnan kiásott tó medencéjé-
tõl, azonban a polgármester javaslatára a gát kiemelé-
se mellett döntöttek, így egy vízfelülete lett a strand-
fürdõnek, a két tó felett pedig a képünkön is látható híd
ívelt át. A jelentés szerint 85.960 köbméter földet emel-
tek ki a munkások, akiknek a legkisebb létszáma 50, a
legnagyobb pedig 340 volt. Az új tó medencéjét az
Igrice patak vizével töltötték fel, a patakot pedig az
Érpataki fõfolyásból táplálták. Tereprendezéssel és a
strand kiszolgáló épületeinek (öltözõk, kabinok, büfé,
konyha, zuhanyozók), valamint fedett terasz, torna- és
játékszerek, a víz mélységfokait jelzõ bóják, az új híd
és csónakkikötõ megépítésével zárultak a munkálatok.

A strand ma is látható fõbejáratát Kovács Tibor tervei
alapján készítették.

A sóstói strandfürdõt ünnepélyes keretek között, 1932.
június 25-én adták át. Bencs Kálmán polgármester köszö-
netet mondott Erdõhegyi Lajos fõispánnak a sok család-
nak munkát és kenyeret adó pénz elõteremtéséhez, õ pedig
arra kérte a város vezetõjét, hogy „e fürdõ a város kisjö-
vedelmû polgárainak gyógy- és üdülõ s nem pedig egye-
sek flört-telepe” legyen. A Nyírvidék tudósítója pedig ab-
béli reményét fejezte ki, hogy „Nyíregyháza város fürdõ-
jének híre be fogja járni az országot, és a gyönyörû szá-
zados lombokkal ékes fürdõhely keresett lesz”.


